

民族语文

MINORITY LANGUAGES
OF CHINA

2019 1



(总第 235 期)

《民族语文》二〇一九年第一期(总第二三五期)

目 录

- 语言转型与词类变化：以景颇语句尾词衰变趋势为例…戴庆厦（3）
- 朝鲜汉字音中汉语重组的表现形式及其成因……………张俊翼（11）
- 中越仡佬语多罗方言比较研究……………李锦芳 阳柳艳（28）
- 满语中的朝鲜语汉字音汉源词研究……………王奕桦 葛佳琦（43）
- 载瓦语声调的声学及感知研究……………陆 尧 孔江平（55）
- 那斗语动词的体范畴……………符昌忠（66）
- 类型学视角下的布朗语名量词研究……………陈 娥（75）
- 十八岔傈僳语概况……………余德芬（82）

补白

- 《苗瑶语比较研究》出版 …………… 陈国玲（74）

MINORITY LANGUAGES OF CHINA

No. 1

February 2019

A Bimonthly

Transformation of Language Types and Conversion of Word Categories:

The Case of Degeneration of Sentence-final Morphemes in Jingpho.....DAI Qingxia (3)

Chongniu 重组 in Ancient Chinese Phonology as Represented in Sino-Korean Sounds:

Forms and FormationJANG Junik (11)

A Comparative Study of the Duoluo Dialect of Gelao Spoken in China and Vietnam

.....LI Jinfang and YANG Liuyan (28)

A Study on the Chinese Loanwords with Sino-Korean Pronunciations in the Manchu Language

.....WANG Yihua and GE Jiaqi (43)

Acoustic and Perceptual Studies on the Zaiwa Tones.....LU Yao and KONG Jiangping (55)

The Aspect Category of Verbs in Nadou.....FU Changzhong (66)

A Study of the Nominal Classifiers in Blang from the Typological Perspective.....CHEN E (75)

A Grammatical Sketch of Shibacha Lisu Language.....YU Defen (82)

主管单位 中国社会科学院
主办单位 中国社会科学院民族学与人类学研究所
编辑单位 《民族语文》编辑部
编辑部主任 李云兵
编辑部副主任 吴雅萍
编辑 普忠良 木再帕尔 胡鸿雁
英文翻译 胡鸿雁
本期责编 李云兵
本刊地址 北京市海淀区中关村南大街27号6号楼
邮政编码 100081
本刊电话 (010)68932381
本刊信箱 mzywbjb@cass.org.cn
本刊网址 <http://www.mzyw.net.cn>
出版单位 社会科学文献出版社
印刷 三河市龙林印务有限公司
总发行 社会科学文献出版社
订购处 全国各地邮局
邮发代号 2-525
国外发行 中国国际图书贸易总公司(北京399信箱)
国外代号 BM132

ISSN 0257-5779

CN 11-1216/H

ISSN 0257-5779

